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Protokół Nr 28 
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 

z dnia 16 lutego 2022 r. 
 
Przewodniczący Komisji radny Hubert Jarek otworzył i prowadził posiedzenie Komisji Zdrowia  
i Pomocy Społecznej..Powitał członków Komisji, mieszkańców Milanówka. 
Lista obecności członków Komisji jest załącznikiem do protokołu. 
Komisja obyła się w dniu 16 lutego 2022 r. (środa) o godz. 18.00, w trybie on-line na kanale You Tube 
Milanówek Miasto Ogród. 
 
Skład Komisji: 
Przewodniczący Hubert Jarek 
Radna Jolanta Nowakowska  
Radna Bożena Osiadacz 
Radny Waldemar Parol  
Radna Hanna Młynarska  
 
Proponowany porządek obrad:  
1.Przyjęcie porządku obrad. 
2.Opinia Komisji dotycząca uchwały w sprawie: 
a) zmiany Uchwały Nr 393/XLV/21 Rady Miasta Milanówka w sprawie przyjęcia statutu 
Milanowskiego Centrum Usług Wspólnych; 
b) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia w tym 
w schroniskach dla osób bezdomnych i mieszkaniach chronionych mieszkańców Miasta Milanówka; 
c) przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Milanówek na lata 2022–2027”; 
d) uchwalenia Programu wspierania Rodziny dla gminy Milanówek na lata 2022–2024; 
e) szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii rozwoju Miasta Milanówka 
do 2030 roku. 
 
Ad 1. 
Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 
Komisja w głosowaniu: 5-za, przyjęła porządek obrad bez zmian. 
 
Ad 2. 
Opinia Komisji dotycząca uchwały w sprawie: 
a) zmiany Uchwały Nr 393/XLV/21 Rady Miasta Milanówka w sprawie przyjęcia statutu 
Milanowskiego Centrum Usług Wspólnych. 
Dyrektor CUS Krystyna Kott poinformowała, że projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
393/XLV/21 Rady Miasta Milanówka w sprawie przyjęcia statutu Milanowskiego Centrum Usług 
Wspólnych został przedstawiony radnym, ponieważ od 1 stycznia 2022 roku Centrum Usług 
Społecznych otrzymało nowe zadanie tj. realizacje ustawy o dodatku osłonowym. Dlatego 
przedstawiono zmianę tej uchwały poprzez dodanie zapisu tejże uchwały, że w §2 uchwały 
393/XLV/21 RMM w sprawie przyjęcia Statutu Milanowskiego Centrum Usług Społecznych dodaje się 
punkt 23a. Jest to punkt kolejny, który określa zakres kompetencji CUS i dodaje się punkt 23a Ustawy 
o dodatku osłonowym. Ustawa została ogłoszona w Dz.U. z 2021 r. pod pozycją nr 1. Wykonanie 
ustawy powierza się BMM oraz dyrektorowi CUS w Milanówku. 
Dyrektor CUS podkreśliła, że cały czas są przyjmowane wnioski o dodatek osłonowy. Ten dodatek 
przysługuje za okres od 1 stycznia do 31 grudnia 2022 roku. Wysokość zależy od liczby osób 
wchodzących w skład gospodarstwa domowego. Dodatek wynosi rocznie 400,00 zł dla jednego 
gospodarstwa domowego, 600,00 zł dla 2 do 3-osobowego gospodarstwa domowego, 850,00 zł dla 
gospodarstwa domowego z 4 do 5 osób, 1050,00 zł dla gospodarstwa składającego się minimum  
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z 6 osób. W sytuacji, kiedy głównym źródłem ogrzewania gospodarstwa domowego jest kocioł, 
kominek, koza, ogrzewacz powietrza na paliwo stałe zasilane węglem, paliwami węglopochodnymi, 
wpisane jest do centralnej ewidencji emisyjności budynku, to wysokość dodatku osłonowego jest 
powiększona o 25% co wynosi wtedy 500,00 zł dla jednego gospodarstwa jednoosobowego, 750,00 zł 
dla 2-3 osobowego, 1062,50 zł dla 4 - 5 osobowego, 1437,50 zł dla gospodarstwa składającego się 
min. z 6 osób. 
Osoby uprawnione do tego dodatku są kwalifikowane dochodem. Ten dochód w gospodarstwie 
jednoosobowym nie może przekroczyć 2100,00 zł, w gospodarstwie wieloosobowym 1500,00 zł na 
osobę. Dochód jest sprawdzany przez CUS, jako realizatora tego zadania. 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie zmiany Uchwały Nr 393/XLV/21 Rady Miasta 
Milanówka w sprawie przyjęcia statutu Milanowskiego Centrum Usług Wspólnych. 
Komisja w głosowaniu: 5-za, pozytywnie zaopiniowała zmiany uchwały jw. 
 
b) ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia w tym 
w schroniskach dla osób bezdomnych i mieszkaniach chronionych mieszkańców Miasta Milanówka.  
Dyrektor CUS Krystyna Kott poinformowała, że uchwała jest taka sama, jak ta, która obowiązywała  
i była realizowana przez OPS. Od sierpnia CUS realizuje wszystkie zadania z dotychczas 
realizowanych, w tym także wszystkie dotyczące kierowania na pobyt w ośrodkach wsparcia, 
schroniskach dla osób bezdomnych i mieszkaniach chronionych. Realizatorem podjętej uchwały 
będzie CUS. Podjęcie uchwały jest również potrzebne ze względu na to, że zmieniły się przepisy 
dotyczące publikacji. Pani Kott przypomniała, że odpłatność za pobyt w ośrodkach wsparcia, w tym  
w schroniskach dla osób bezdomnych, obejmuje korzystanie z miejsca pobytu oraz pełnego pakietu 
usług świadczonych w danym ośrodku wsparcia w formie dziennej lub całodobowej. Pani Kott 
przedstawiła najważniejsze zapisy. 
§2 pkt 2 mówi o tym, że pobyt w ośrodkach wsparcia w tym w schroniskach dla osób bezdomnych jak 
i mieszkaniach chronionych jest zawsze odpłatny. 
Pkt 3 mówi o tym, że odpłatność ustała się za każdy faktyczny miesiąc pobytu i w przypadku pobytu 
obejmującego niepełny miesiąc odpłatność jest ustalana proporcjonalnie do ilości dni pobytu  
w danym miesiącu. 
Tak było zapisane również w poprzedniej uchwale, zgodnie z obowiązującymi przepisami. 
Pkt 4 mówi o tym, że opłata za pobyt ponoszona przez osobę skierowaną nie może przekroczyć 
kosztu pobytu wynikającego z kalkulacji wydatków. Jeżeli opłata za pobyt przekracza dochód osoby 
kierowanej, osoba ta ponosi opłatę za pobyt wysokości różnicy między uzyskiwanym dochodem,  
a kwotą kryterium dochodowego określonego w art.8 ustawy o pomocy społecznej. 
W §4, pkt 2 – jeżeli mieszkaniec lub osoba skierowana do domu pomocy społecznej w żaden sposób 
nie mieści się dochodem w tabeli, to w przypadku osoby skierowanej do schroniska dla osób 
bezdomnych, albo do schroniska dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi, jeżeli dochód osoby 
gospodarującej lub dochód na osobę nie przekracza kryterium określonego w przywołanej powyżej 
ustawie o pomocy społecznej, to opłata nie może być wyższa niż 30 % tego dochodu. 
W §5 – odpłatność za pobyt w ośrodkach wsparcia i lokalach chronionych dotyczy szczególnie osób, 
które są kierowane do domów dla matek z dziećmi. 
W §5, pkt 2 – odpłatność za pobyt ponoszą osoby wtedy, gdy dochód ich jest 100% kryterium 
dochodowego. 
Kryterium dochodowe dla osoby samotnej wynosi 776,00 zł, dla osoby w rodzinie 600,00 zł. 
Radna Bożena Osiadacz zapytała, ile osób bezdomnych jest w tej chwili pod opieką gminy. 
Dyrektor CUS Krystyna Kott poinformowała, że na chwile obecną jest osiem osób bezdomnych 
kierowanych przez nas do schronisk. Dodatkowo dwie osoby przebywają poza schroniskami,  
z którymi jest podpisana umowę, dlatego, że te osoby mieszkają tam od wielu lat. W tych 
schroniskach realizują indywidualne programy wychodzenia z bezdomności. Gmina partycypuje  
w kosztach ich pobytu. Wszystkie te osoby były mieszkańcami Milanówka.  
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Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie ustalenie szczegółowych zasad ponoszenia 
odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia w tym w schroniskach dla osób bezdomnych 
i mieszkaniach chronionych mieszkańców Miasta Milanówka.  
Komisja w głosowaniu: 5-za, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały jw. 
 
c) przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych Gminy Milanówek na lata  
2022–2027”. 
Dyrektor CUS p. Krystyna Kott przybliżyła treść „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 
Gminy Milanówek na lata 2022–2027”. 
Ww. dokument jest opublikowany w BIP oraz na stronie CUS. 
Radna Bożena Osiadacz pozytywnie oceniła dokument „Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Gminy Milanówek na lata 2022–2027”. Radna zwróciła uwagę, że dokument jest 
opracowany do 2027 roku. W skrótach używany jest skrót KARPA. Z dniem 1 stycznia 2022 r. na mocy 
ustawy z dnia 17 grudnia 2021 r. o zmianie ustawy o zdrowiu publicznym oraz niektórych innych 
ustaw,  Krajowe Biuro do Spraw Przeciwdziałania Narkomanii  i Państwowa Agencja Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych  zostają przekształcone w Krajowe Centrum Przeciwdziałania 
Uzależnieniom. Radna prosi o wniesienie poprawki. 
Radny Piotr Napłoszek poruszył temat odnośnie celów i mierników. Docelowa liczba mieszkań 
komunalnych jest podana na poziomie 250 w 2027 roku. Radny zapytał, czy radni czegoś nie wiedzą, 
czy zostały podjęte jakieś działania w tym kierunku, żeby powiększyć zasób komunalny. Radny 
obserwuje tendencję do pomniejszenia tego zasobu. Wzrost o 50 mieszkań na przestrzeni 5 lat, to 
jest ok. 15 mln zł. 
Pani Krystyna Kott podkreśliła, że są to tylko plany. To wyszło z obliczeń firmy, która liczyła ew. 
zmiany analizując poprzednie lata i analizując strategię, która była na lata 2016-2021. 
Radny Piotr Napłoszek uważa, że cele powinny być realne do osiągnięcia. 
Dyrektor CUS Krystyna Kott składała takie propozycje BMM wielokrotnie. Będzie się to przewijało  
w różnego rodzaju analizach, że istnieją wielkie możliwości sięgnięcia po środki finansowe na 
przygotowanie mieszkań komunalnych. Bank Krajowy dysponuje środkami, przy zaangażowaniu 
środków gminy, można doprowadzić do renowacji, remontów tego zasobu komunalnego, który 
istnieje w tej chwili. Będzie funkcjonował program budowy i rozbudowy mieszkalnictwa 
komunalnego. W Milanówku tego nie ma. Gmina może przygotować program rozwoju 
mieszkalnictwa komunalnego. 
Radny Piotr Napłoszek poruszył temat punktu dotyczącego liczby mieszkańców przypadających na 
jeden punkt sprzedaży napojów alkoholowych, który ma wzrosnąć z 400 na 450. Radny zapytał, czy 
zakładamy wzrost liczby mieszkańców, czy wzrost liczby punktów z alkoholem. Jakie jest założenie. 
Dyrektor CUS Krystyna Kott odpowiedziała, że wzrost liczby mieszkańców. Liczba punktów sprzedaży 
alkoholi nie zmienia się od lat. 
Radny Piotr Napłoszek poruszył temat spadku liczby niebieskich kart wszczynających procedurę. 
Przyjęcie, że jest to słaba strona może wynikać z niezgłaszania lub złego działania zespołu. W innym 
przypadku można uznać to za pozytywny aspekt, że spada ilość niebieskich kart.  
Dyrektor CUS Krystyna Kott odpowiedziała, że to wyszło z badań, z analizy dokumentów.  Powinna 
być większa wykrywalność. 
Radny Piotr Napłoszek poruszył temat wysokich wyników egzaminów na terenie gminy. Radny 
zapytał, czy to było porównanie na terenie powiatu, województwa. 
Dyrektor CUS Krystyna Kott potwierdziła. 
Radny Piotr Napłoszek odniósł się do niewystarczającej liczby miejsc w żłobkach, zapewniających 
opiekę dla dzieci do lat 3. Radny zapytał, czy w dalszym ciągu, pomimo żłobka publicznego, żłobków 
prywatnych, gmina ma deficyt tych miejsc. 
Radna Bożena Osiadacz podkreśliła, że dokument Strategii powstał na bazie danych z 2020 roku.  
Radny Piotr Napłoszek zastanawia się, czy można tworzyć Strategię na podstawie danych z 2020 
roku. 
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Dyrektor CUS Krystyna Kott podkreśliła, że inaczej tego nie da się zrobić. Do CUS są zgłaszane 
problemy związane z brakiem miejsc w żłobkach. 
Radny Piotr Napłoszek zastanawia się czy w słabych stronach nie powinna się znaleźć sytuacja 
finansowa gminy. 
Dyrektor CUS Krystyna Kott podkreśliła, że w dokumencie są raczej sprawy związane z człowiekiem  
a nie z finansami. Nikt nie umieszcza w Strategii takich informacji. Jeżeli nie ma pieniędzy, to nie 
można planować strategii. Pieniądze trzeba znaleźć na różnego rodzaju działania. 
Radny Waldemar Parol poruszył temat siedziby CUS. 
Dyrektor CUS Krystyna Kott poinformowała, że zespół pracowników CUS składa się z 142 osób. 
Wszystkie te osoby pracują, co najmniej na półtorej etatu. Nie byłoby możliwości zrobienia tego 
wszystkiego bez pracowników. Jest wykonywana praca przypisana zakresem obowiązków, jest to 
praca związana z prowadzonymi postępowaniami administracyjnymi, wydawaniem decyzji 
administracyjnych. Każda praca organizacyjna, która wymaga przygotowania wniosków, 
przeprowadzenia analizy, napisania dokumentu, jak ta Strategia lub innego programu, wymaga pracy 
w wymiarze większym niż pracy określonej godzinami etatu (8 h). W chwili obecnej CUS jest w trakcie 
audytu kadrowego, dlatego z pełną odpowiedzialnością p. dyrektor potwierdza, że jest to 1,5 etatu. 
Jest to cudowny zespół, który jest zaangażowany w sprawy Milanówka, współpracujący ze sobą, 
rozumiejący to, co robi. Pani Kott podkreśliła, że dużym problemem jest brak lokalu i właściwych 
warunków pracy. 
Przewodniczący Komisji podkreślił, że sprawdza się praca w trybie zdalnym pracowników. Można 
poprawić, jakość pracy poprzez dostarczenie narzędzi do tego typu pracy. 
Dyrektor CUS Krystyna Kott poinformowała, że CUS jest wyposażony w laptopy, ma możliwość 
korzystania z serwera z odpowiednimi zabezpieczeniami. Trzeba pamiętać, że są to dane osobowe  
i potrzebują szczególnego zabezpieczenia. Jest cała grupa pracowników, która może pracować 
zdalnie. 
Radna Bożena Osiadacz podkreśliła, że zawodowo współpracuje z CUS. Radna wie, jaka duża jest rola 
Centrum, jak ciężko pracuje pracownik socjalny i asystent rodziny. Radna uważa, że pracownicy są 
przeciążeni. 
Dyrektor CUS Krystyna Kott poinformowała, że pilnuje wskaźnika, który mówi, że na jednego 
pracownika przypada 2000 mieszkańców. Ten wskaźnik jest spełniony. Pani Kott podkreśliła, że są 
realizowane trzy projekty unijne. Przy tego typu pracy jest dużo spraw organizacyjno-
administracyjnych. Nic się nie zrobi samo.  
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przyjęcie „Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Gminy Milanówek na lata 2022–2027”. 
Komisja w głosowaniu: 5-za, pozytywnie zaopiniowała przyjęcie „Strategii Rozwiązywania Problemów 
Społecznych Gminy Milanówek na lata 2022–2027”. 
 
d) uchwalenia Programu wspierania Rodziny dla gminy Milanówek na lata 2022–2024. 
Przewodniczący Komisji poinformował, że pojawiła się petycja o uchwalenie deklaracji solidarności  
z osobami LGBT+ w Milanówku. Przewodniczący chciałby wiedzieć jak wygląda ta sytuacja w naszym 
mieście. Padła propozycja, aby dopisać do programu wsparcia rodziny zapisu, który w jakiś sposób 
realizowałby tą petycję o uchwalenie deklaracji. 
Dyrektor CUS Krystyna Kott odniosła się do projektu. Pani Kott uważa, że będzie łatwiej, jeżeli uda 
się zrobić prezentację na ten temat. Do omawianej uchwały został dołączony załącznik w postaci 
Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Milanówek na lata 2022-2024. 
Po wstępnej rozmowie z Przewodniczącym Komisji, uznano, że ten dokument można poszerzyć  
o tego rodzaju zapis.  
Dyrektor CUS Krystyna Kott przedstawiła prezentację dot. Programu Wspierania Rodziny dla Gminy 
Milanówek na lata 2022-2024. 
Ww. dokument jest przedstawiony w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie Centrum 
Usług Wspólnych. 
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Radny Piotr Napłoszek zapytał o liczbę rodzin. Radny zapytał, czy liczba rodzin wynika z wywiadu 
środowiskowego i to jest kwota deklarowana przez świadczeniobiorców, którzy deklarują, że 
prowadzą gospodarstwo jednoosobowe. Czy ta kwota wynika z innej zewnętrznej oceny 
dokonywanej przez CUS. 
Dyrektor CUS Krystyna Kott wyjaśniła, że ta kwota wynika z wywiadów środowiskowych 
przeprowadzanych przez pracowników socjalnych. Wynika to również ze statystyk CUS, które są 
przekazywane do Ministerstwa Pracy i Polityki Społecznej. 
Radny Piotr Napłoszek zapytał, z czego wynika spadek świadczeń z funduszu alimentacyjnego. 
Dyrektor CUS Krystyna Kott podkreśliła, że jest sporo osób, które są zobowiązane do płacenia 
alimentów, które zwracają świadczenia. CUS prowadzi postępowania w kierunku egzekwowania 
alimentów, które osoby są zobowiązane płacić osobom, którym CUS wypłaca świadczenia. Może jest 
to świadomość, że taka osoba woli płacić alimenty, żeby nie angażować CUS w wypłatę różnic, albo 
wypłatę całości alimentów, bo widmo spłaty jest nieuchronne. CUS ma dobre wyniki, jeżeli chodzi 
ściąganie alimentów od wierzycieli. Zmieniły się też warunki przyznania alimentów. Osoba 
pobierająca alimenty, musi spełnić wszystkie warunki związane z udokumentowaniem, że to 
uprawnienie ma. 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie uchwalenie Programu wspierania Rodziny dla gminy 
Milanówek na lata 2022–2024. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała uchwalenie Programu wspierania Rodziny dla 
gminy Milanówek na lata 2022–2024. 
 
e) szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii rozwoju Miasta 
Milanówka do 2030 roku.  
Dyrektor CUS Krystyna Kott poinformowała, że nie ma tej uchwały. 
Radny Piotr Napłoszek poinformowała, że z uwagi na to, że nie ma aktualnego programu strategii 
rozwoju miasta Milanówka, czyli podstawowego programu strategii rozwoju miasta na poziomie 
zarządczym. Do tej pory UMM nie przygotował takiego stanowiska. Analizując zarządzenie BMM 
odnośnie regulaminu miasta i powołanie stanowiska specjalnie w tym celu, ta postawa się zmieni. 
Radny postanowił razem z Klubem przygotować projekt uchwały, w której podejmujemy decyzje, 
żeby przystąpić do sporządzenia strategii do 2030 roku. Pierwsza wersja strategii jest dostępna dla 
radnych. Z opinii radcy prawnego, którą radny otrzymał wynika, że pewne rzeczy trzeba w niej 
poprawić. W tej części wpłynie autopoprawka. Ta autopoprawka zostanie niezwłocznie do radnych 
wysłana. Strategia rozwoju miasta jest podstawowym dokumentem, według którego należy budować 
inne programy w tym mieście. 
Radny odczytał uzasadnienie uchwały.  
Radny podkreślił, że jest to dopiero inicjacja powstania dokumentu. 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie szczegółowy tryb i harmonogram opracowania 
projektu strategii rozwoju Miasta Milanówka do 2030 roku. 
Komisja w głosowaniu: 3-za, pozytywnie zaopiniowała szczegółowy tryb i harmonogram opracowania 
projektu strategii rozwoju Miasta Milanówka do 2030 roku. 
 
Przewodniczący Komisji Zdrowia i Pomocy Społecznej 
/-/ 
Radny Hubert Jarek 
 
Protokołowała 
/-/ 
Małgorzata Obwojska   


